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Presentasjon av 
brukerundersøkelse i 
fosterhjem



• Pr 28.09.22 er det 96 barn som er plassert i 
fosterhjem

• Vi har ca 75 fosterhjem
Avdeling omsorg, 
barneverntjenesten
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● Nei

● Nei
● Nei er generelt fornøyd.
● Mer veiledning og oppfølging til foreldre om gjennomføring av 

samværet på en god måte
● Forberede biologiske foreldre, både konkret med tidspunkt, 

men også med innhold - og hva foreldrene kan forvente av 
ungene.

● Høre på hva barna vil, selv når det fører til vanskelige 
konfrontasjoner med foreldrene. Barn kan endre mening. Det 
som fungerte før, fungerer gjerne ikke nå. Det barna ville før, vil 
de gjerne ikke nå.

● Holde seg til de samværene som er satt opp, om ikke barna vil 
noe annet.

● BVT må tørre å sette grense for foreldrene og ikke overføre 
dette ansvaret til fosterforeldrene.

● Egentlig ikke. Vi ordner samvær selv.
● Vet ikke
● Kunne stått hardere på krava om samvær søsken.
● Dette er ok

I forbindelse med samvær, 
er det noe 
barneverntjenesten kunne 
gjort annerledes? 13 svar
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● Nei

● Nei

● SFO

● Nei.

● Barnehage , evt veiledning/kurs ved behov

● Kurs

● Sfo og besøkshjem

● Veiledning

● Avlastning og veiledning

● Vi har fått kurs, men ønsker/har bedt om avlastningshjem og 

støttekontakt uten å få det

● Avlastning

● Dekker sfo

● SFO og avlastning

● Avlastning etter behov.

● Nei. Bør være mulighet for kurs årlig.

● Veiledning/kurs

Får du/dere bistand eller tiltak fra 
barnevernet som ikke er 
økonomi? Evt hvilke? (f.eks 
dekning av barnehage/SFO, 
avlastningshjem, støttekontakt, 
veiledning/kurs)26 svar



● Vet ikke

● Flere samlinger for fosterhjem i familie/nettverk

● Ett opphold utenfor hjemmet en helg eller lignende. Litt avkobling.

● Fornøyd

● Har ingen ønsker

● Enda tydeligere koordinering av alle tjenestene og sørge for at de ulike 

tiltakene barnet trenger følges opp. Det er svært slitsomt og tidkrevende 

å følge opp at alle gjør det de skal, både skole, PPT, BUPA osv

● Hva det finnes for tilbud om ressurser og kurs

● Kompensasjon for ødelagt bolig

● Frikjøp, slik at man faktisk får tid til å gjøre jobben.

● Avlastningshjem og støttekontakt. Dekning av kulturskolekostnader.

● Dekke deltageravgiften på kurs vi selv finner, som er relevante for 

plasseringen vi har, det være seg private tilbydere eller ideelle 

organisasjoner. Enhver saksbehandler kan umulig til enhver tid ha 

oversikt over alle typer kurs som tilbyes, både fysisk oppmøte og 

digitalt. Det må jo være fantastisk om fosterforeldrene identifiserer 

kunnskap de trenger og selv finner ut hvor denne kan tilbys. Det å treffe 

andre som står i tilsvarende situasjon/utfordring er i seg selv god hjelp 

på veien for å løse hverdagen bedre, for både barn og voksne.

Hvilke tiltak skulle du/dere 
ønske at 
barneverntjenesten kan 
tilby deg/dere som 
fosterhjem?26 svar



● Ingen

● Ingen, fungerer fint.

● Kompensasjon for det å redusere stillingen sin, kun fordi det gagner 

barna å ha foreldre som har mer overskudd når man har barn som 

krever det.

● .

● Kurs

● Veiledning etter behov.
● En person som er tilgjengelig å snakke med når ting oppstår der og da.

● -

● Oppfølging etter behov når det «stormer» rundt barnet.
● Tiltak som kan gi litt avlastning/hjelp i hverdagen i perioder. Ev frikjøp en 

kort periode.
● Tilgjengelighet.

● Ikke noe mer enn det som allerede er tilbudt, som veiledning og kurs

● Aktivitet/ møte med andre fosterbarn

● Øremerka penger til for eks. billappen div. 

● Samtalegrupper for andre som også er fosterforeldre.

Fortsettelse



● Nei

● Vet ikke

● Vi har hatt et veldig godt samarbeid med vår kontaktperson. Og det 

klaffet utrolig bra med våre fosterbarn. Vanskelig å trekke frem noe 

konkret.

● Litt mye bytte av saksbehandlere. Veldig greit at ny saksbehandler er 

godt informert om hele saken og familien når dem tar over et 

fosterhjem.

● Ja. Det tar tid før man vurderer pensjonspoeng. Det er latterlig at vi ikke 

får kompensasjon når vi blir eldre fordi vi har redusert stillinger mens vi 

jobbet for å kunne ivareta disse barna best mulig.

● Vi er veldig fornøyd

● At den fysiske og psykiske kartleggingen av barnet, gjerne før flytting 

dersom mulig, er helt avgjørende for riktig hjelp til barnet. Vi fikk for lite 

informasjon til å kunne gi barnet riktig hjelp til å begynne med

● Unngå gjentatte bytter av kontaktperson med tanke på barnet det 

gjelder.

● Når ting fungerer, bør det videreføres og ikke kuttes ut fordi det går bra.

● Har samtaler og god kontakt. Føler at forslag og ideer blir håndtert bra.

Har du/dere noen 
erfaringer som fosterhjem 
du tenker det er viktig at vi 
tar med oss i videre 
jobbing med fosterhjem?26 

svar



● Frikjøp bør avgjøres i samarbeid med fosterforeldrene, basert på 

barnas behov/situasjon. Både om frikjøp skal reduseres, ikke bare om 

det trengs økning. Vi har gjentatte ganger erfart at frikjøp reduseres, 

mot våre anbefalninger og uten begrunnelse, men at dette må 

revereseres etter få mnd fordi både barn og voksne kjøres helt ned i 

knestående. Disse rundene er TOTALT unødvendige, og tærer og sliter 

på familier som fra før står i store utfordringer. Når man etter 5 år som 

100% frikjøpt fosterhjem nok en gang blir avspist med frikjøpskontrakt 

for 3 mnd, er det vanskelig å tenke langsiktig stabilitet for barnet. Ja, 

friskjøp skal til enhver tid baseres seg på barnets behov, men når 

behovet kontinuerlig i 5 år har vært 100% frikjøp er det lite som taler for 

at det plutselig snur helomvending de neste 3 mnd. Og etter 5 år med 

frikjøp er det desverre mange som har måttet si takk og farvel til 

arbedslivet, for denne omgang, og da å kun gå med 3 mnd-kontrakt er 

uutholdelig.

● Viktig at god informasjon om barnet og familien er kjent for de som tar 
oppdraget.

● Klare retningslinjer for oppdraget.
● Barnet blir en del av familien. Ikke glem de biologiske barna i familien.
● Viktig at bv og fosterfamilien jobber mot samme mål.

Fortsettelse



● Det kan være tøft å stå i rollen hvor mange skal mene noe om hvordan den 
skal utøves.

● Hjemmet blir åpent for mange offentlige besøk i løpet av året.
● Kunne skrevet en bok om alle tankene mine om norsk barnevern.
● Hør på fosterforeldre
● Prøve å beholde en saksbehandler og ikke være nøtt å bytte så ofte
● Hvis den går ut i permisjon eller slutter at man kan få en tidligere 

saksbehandler å ikke en ny.
● Vet ikke.
● Nå BVT Larvik gir veiledning opplever vi som fosterforeldre at BVT har en 

egene agenda og mål. Eks på dette kan være fler samvær. Målet 
samsvarer gjerne ikke med fosterhjemet sin virkelighet og det er derfor 
vanskelig å høre på veiledningen som blir gitt. Da blir man gjerne oppfattet 
som om man ikke er villig til å ta i mot veiledning. Dette kan skape store 
konflikter mellom Fosterforeldre og BVT, fosterbarna og fosterforeldre og 
til slutt BVT og fosterbarna pga fosterbarna ikke føler at de blir hørt.

● Ikke skjul hvor vanskelig det kan være, og vær nøye med å lytte til 
frustrasjon hos fosterforeldre (selvom det kan bli litt uvesentlig)

● ?
● Ikke alle barn takler antall møter med barnevernet like godt. Bør se på 

løsning med 1 gang per år.
● BV-tjenesten kan være mer tydelig på om fosterhjemmet skal oppdra 

barnet eller bare oppbevare det?

Fortsettelse
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